



Serge Leroueil graduated from INSA Lyon, France, in 1970 and obtained his doctorate from Laval University, Quebec City, in 1978. After working for two years at Terratech in Montreal, he became a professor at Laval University in 1980, where he spent his entire career. With the help of approximately 70 students, technicians, and colleagues, he conducted research on soft clays, structured, unsaturated, and compacted soils, as well as embankments on soft clays and ground movements.

Author or co-author of more than 300 publications, he delivered the prestigious Rankine Lecture in 1999 and has received numerous awards, including the K.Y. Lo Medal, the Legget Medal, the 150th Anniversary Medal of the Senate of Canada, and a seat at the Academy of Science of the Royal Society of Canada. With colleagues, he has written a book on embankments on soft clay, one on landslides, and is currently preparing a book on compacted and uncompacted soils.



Serge Leroueil a diplômé de l'INSA de Lyon, France, en 1970 et a obtenu son doctorat à l'Université Laval, Québec, en 1978. Après avoir travaillé deux ans chez Terratech, à Montréal, il devient professeur à l'université Laval en 1980 et y fera toute sa carrière. Avec l'aide d'environ 70 étudiants et étudiantes, de techniciens et de collègues, il va réaliser des recherches sur les argiles molles, les sols structurés, non saturés et compactés, ainsi que sur les remblais sur argiles molles et les mouvements de terrain.

Auteur ou co-auteur de plus de 300 publications, il a prononcé la prestigieuse Rankine Lecture en 1999 et a reçu de nombreux prix dont la médaille K.Y. Lo, la médaille Legget, la médaille du 150ème du Sénat du Canada, ainsi qu'un siège à l'Académie des sciences de la Société royale du Canada. Avec des collègues, il a écrit un livre sur les remblais sur argiles molles, un sur les glissements de terrain, et prépare actuellement un ouvrage sur les sols compactés et non compactés.